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В статье рассмотрены вопросы эволюции российского конституционализма, значения преемственности кон-
ституционных традиций в теории и практике. Автор отмечает, что развитие конституционализма имперского 
периода было прервано в России после социалистической революции и получило продолжение у русских авто-
ров за рубежом. Представлено авторское понимание конституционализма. Показаны особенности российско-
го конституционализма периода Российской империи, советского периода, постсоветского и современного пе-
риодов. Автор попытался доказать, что не стоит преувеличивать преемственность конституционных традиций.
В перспективе необходимо изменение конституционного законодательства как объективный и неизбежный 
факт.
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The article reviews the issues of evolution of Russian constitutionalism, meanings of succession of constitutional 
traditions in the theory and practice. The author notes that the development of constitutionalism of the imperial 
period was interrupted in Russia after the socialist revolution and was continued by Russian authors abroad. The paper 
presents the author’s understanding of constitutionalism. Peculiarities of Russian constitutionalism of the Russian 
Empire, soviet, post-soviet and modern periods are shown. The author has made an attempt at proving that succession 
of constitutional traditions should not be overestimated. The need for future amendments to constitutional laws is an 
objective and inevitable fact.
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